
Betoog GroenLinks in reactie op de begroting 2023 
Beverwijk 09-11-2022 
Bijdrage door fractievoorzitter Tekla Hulscher. 
 
Voorzitter, het zal u niet verbazen dat wij staan voor een beleidsarme begroting. Wij 
hebben daarmee pijnlijk genoeg als raad een jaar verspeeld en dat komt door het 
uiteenvallen van de eerste coalitie, al een paar weken na de afgelopen verkiezingen.  
GroenLinks vindt het wonderbaarlijk dat mensen die niet konden samenwerken in 
een fractie wel denken te kunnen samenwerken in een coalitie. 
.  
Voorzitter, wij hebben er begrip voor dat deze begroting beleidsarm is want het 
college was demissionair en moest passen op de winkel. Maar voorzitter het zijn 
natuurlijk wel bestuurders en bestuurders dienen te anticiperen op veranderende 
omgeving en veranderende situaties en wij vinden het kwalijk dat zij niet 
anticipeerden op de energiearmoede en de inflatie terwijl andere gemeenten dat wel 
doen. 
 
GroenLinks vindt het in- en intriest dat er in Beverwijk werd geroepen door het 
college:  “We weten het niet en we zien het wel in de begrotingswijzigingen”.  
Voorzitter, je zult toch maar in een vliegtuig zitten en de piloot zegt dan ik zie onweer 
komen en ik kan niets want ik ben demissionair. 
 
Voorzitter, tijden ons de commissievergadering zei mijn collega den Hartog: “Doe net 
als in het verkeer: anticipeer!” en: “College kom in actie!”  
Deze uitspraken zijn nog steeds van kracht en wij voorzien een gat in de markt voor 
T- shirts met deze uitspraken en koffiemokken.  
 
Voorzitter, GroenLinks staat positief tegenover het verstrekken van krediet ten 
behoeve van het programma Spoorzone 2023 en om dat structureel op het 
programma Spoorzone in de meerjarenbegroting op te nemen want het is een 
meerjarig programma. Als je nu ontwikkelaars vraagt om geld hierin te stoppen en je 
hebt het niet opgenomen in een meerjarenbegroting, dan geef dat niet het 
vertrouwen dat je hierin wilt investeren. Je hebt dan altijd nog de ruimte om dat later 
bij te sturen en het geeft de omgeving het vertrouwen dat het niet wordt 
wegbezuinigd. 
 
Voorzitter, in de begroting hebben we geld gespaard voor de geluidswerende 
maatregelen voor de broekpolder in verband met de A8/A9. Om deze nu op te 
nemen in de bestemmingsreserve Spoorzone vinden we nog wat vroeg. GroenLinks 
wil daar eerst wat helderheid over en in de loop van het jaar het gesprek aangaan 
over wat we met die ruim 2 miljoen gaan doen.  
 
Voorzitter, als we kijken naar de coffeeshops in Beverwijk, wat er nu 4 zijn, waarvan 
er momenteel bij twee de exploitatievergunning en de gedoogverklaring is 
ingetrokken dan vinden wij het nog wat vroeg om te besluiten het coffeeshopbeleid 
zodanig aan te passen dat er maximaal twee coffeeshops in Beverwijk toegestaan 
worden. Immers, de rechtszaak loopt nog en we weten nog niet of we die gaan 
winnen en we willen ook meer informatie over de vraag of twee coffeeshops minder 
gaat leiden tot meer straathandel. Wij zouden daar bijvoorbeeld graag advies over 



willen hebben van de politie en wij vinden dat je dit niet ad-hoc moet gaan regelen, 
maar vinden wel dat dit een doorwrochte en discussie verdient, met een expert 
meeting hierover. Onze vraag aan de portefeuillehouder is dan ook: kan dit worden 
geregeld?  
 
Voorzitter, wij staan positief tegenover plannen om een voorstel voor te bereiden 
voor het aanpakken van de energiearmoede en een Energy Herstelfonds voor de 
ondernemers, culturele en maatschappelijke organisaties en sportverenigingen.  
 
Voorzitter, om de opbrengsten van de verkoop van grond en vastgoed in de 
Spoorzone in de bestemmingsreserve spoorzones te storten en dan de Raad via de 
auditcommissie op de hoogte te laten stellen over de voortgang van de stortingen; 
daar hebben we nog wat vragen over. Wij willen heel graag weten of het binnen de 
auditcommissie valt qua bevoegdheid, want wij weten niet beter dan dat ze de 
accountant voorstellen mogen doen de Raad mogen adviseren over de jaarrekening 
en over risicomanagement. Moet het college de Raad niet op de hoogte te stellen 
over de voortgang van de stortingen? Wij vragen ons ook af of de motie van de VVD 
die dit betreft niet overbodig is en die vraag stellen we dan graag aan de 
portefeuillehouder. Wij staan hier dus niet afwijzend tegenover, maar wachten graag 
dit antwoord af.  
 
Voorzitter, zelf dienen wij een motie in voor het bereiden van zowel een 
mitigatieplan energiearmoede en inflatie en stellen voor om daarbij de aanpak 
van Velzen/ overige gemeenten als uitgangspunt te nemen wij vragen hiervoor aan 
het college € 400.000 (= richtlijn) ter beschikking te stellen en uiterlijk het eerste 
kwartaal 2023 met een voorstel inclusief dekking naar de Raad te komen en de 
dekking primair te zoeken binnen de bestaande middelen vanuit het rijk met 
betrekking tot verduurzaming programma duurzaamheid, sociaal domein en 
secundair uit de algemene reserve. 
 
Voorzitter, heel positief staan wij tegenover het komen met een startnotitie bij 
infrastructurele projecten en deze via de raadscommissie te agenderen voor de 
raadsvergadering en daarbij doel, planning, financiën en participatietraject op te 
nemen. Deze motie dient GroenLinks graag mee in met de VVD.  
 
Voorzitter, over het in gesprek gaan met woningcorporaties om de locatie in Wijk aan 
zee om woningen te bouwen vinden wij nog wat kort door de bocht. Immers, er is 
een rechtszaak die de optie geeft van overleg en dat moet je niet belasten met nu al 
een raadsuitspraak waarin we zeggen: “wat er ook uitkomt, wij maken 
bouwplannen”. Laat het zijn beloop hebben en ga dit niet versnellen. 
 
Voorzitter, GroenLinks ziet Culturele organisaties als olie van de samenleving en wij 
maken ons zorgen om dat destijds wij ons heel hard hebben gemaakt om geld 
beschikbaar te stellen voor het Tata Steel Chess Tournament, om zo een grotere 
doelgroep te bereiken met als doel om Wijk aan Zee beter op de kaart te zetten als 
toeristenbestemming. Dat mag je best heroverwegen, maar neem het 
oorspronkelijke doel daarover alsjeblieft in ogenschouw! Wij willen absoluut niet alle 
subsidies ter discussie stellen want alle verenigingen en culturele instellingen 
hebben het nu zwaar vanwege de naweeën van Corona en de hoge 



energierekeningen. Nogmaals; zij zijn de olie van onze samenleving en daarbij past 
juist steun en niet geld inhouden!  
 
Voorzitter, als we kijken naar personeelsbudget, dan willen we het eerst over hebben 
wat de ambitie is van de gemeente. Wat wij zeker niet willen, is een blanco cheque 
gaan geven. In het verleden is dat wel eens gebeurd en dat is slecht bevallen. 
Voorzitter, sommige activiteiten doe je maar een keer in de 20 jaar; zoals de 
Spoorzone en dan zul je toch externe mensen nodig hebben. Mensen zonder 
ervaring zijn dan al snel te beïnvloeden door projectontwikkelaars en dat lijkt 
GroenLinks niet een goede zaak. “Wat zijn onze ambities?” is dan een redelijke 
vraag om te stellen. Overige vragen die GroenLinks dan heeft zijn: “wat is vast werk? 
Wat is tijdelijk werk? Hoeveel vast personeel willen we hebben? Met welke 
competenties? En als het tijdelijk werk is, huur je dan wel of niet vaste mensen in?” 
Nu lijkt het nog teveel op het uitdelen van een blanco cheque. Ga eerst maar naar 
wat en hoe kijken, dan kan dat eventueel leiden tot het bijstellen van de begroting.  
 
Voorzitter, als wij kijken naar de optie van het afschaffen van hondenbelasting is het 
goed om eens te overleggen hoe we in de toekomst omgaan met hondenbelasting, 
als goed doorwrocht onderwerp. Daar past niet bij om hier een cadeautje te geven 
aan een specifieke doelgroep. Dan delen wij het liever uit aan de mensen die de 
energierekening en hun dagelijkse boodschappen niet kunnen betalen dan aan de 
doelgroep hondenbezitters. Wij willen daarom liever een brede discussie over waar 
wij ons geld aan gaan uitgeven en vandaan halen en niet ad hoc op deze manier.  
 
 
Voorzitter, GroenLinks wil voorts graag wat vooruitlopen op het landelijk 
vuurwerkverbod. Op dat thema zijn wij namelijk veelvuldig benaderd de afgelopen 
periode. Immers, in de krant lazen we over vuurwerkoverlast op een wel heel heftige 
wijze: want op het hockeyveld is met heel zwaar vuurwerk naar kinderen gegooid! 
Het was zelfs zodanig, dat de kinderen binnengehaald moesten worden en uiterst 
geschrokken waren. Voorzitter, dat brengt mij bij een vraag aan de 
portefeuillehouder: hoe staat hij tegenover een vuurwerkverbod op termijn en denkt 
hij dat een vuurwerkverbod uit te rollen is met bijvoorbeeld één plek waar 
georganiseerd vuurwerk wordt afgestoken in de gemeente, zodat op de overige 
plekken mensen met trauma's (denk aan onze gasten uit de Oekraïne en andere 
mensen die uit oorlogsgebieden komen), huisdieren en kinderen in de rest van de 
gemeente veilig kunnen vertoeven en rondlopen?  
 
Voorzitter, nu rest mij af te sluiten met een oneliner, aangezien het onderwerp 
“openbaar toilet” van stal is gehaald door een vorige spreker:  
“Een toilet in het centrum is okay; college, doe hier iets mee!” 
 
Nog eentje dan nog, geïnspireerd op de inbreng van de heer Spindelaar (VVD):  
“College, ga er tegen aan, want deze begroting zagen wij hoofdschuddend aan!”  
 
Dankuwel, voorzitter. 
 
 
----Einde betoog GroenLinks in reactie op de begroting 2023 Beverwijk 09-11-2022.-- 
 



 


